
Oświadczenie złożone 

przez senator Alicję Zając 

na 71. posiedzeniu Senatu 

w dniu 5 marca 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Zarządu Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa SA Mariu-

sza Zawiszy 

Szanowny Panie Prezesie! 

W odpowiedzi na moje oświadczenie z dnia 24 lipca 2014 r. związane z tragiczną sytuacją w spółce 

otrzymałam pismo nr DG/A/490 z dnia 1 października 2014 r. z informacją o przyczynach i planowanych 

działaniach naprawczych w celu wyprowadzenia firmy z zapaści. W związku z tym bardzo proszę o następu-

jące informacje. 

1. Jaki jest obecnie stan zatrudnienia i jaka była dynamika zwolnień z pracy i przyjęć do pracy w latach 

2012–2014 w poszczególnych jednostkach spółki? 

2. Jaki efekt finansowy przyniosły zapowiadane w piśmie z dnia 1 października 2014 r. działania w kie-

runku optymalizacji kosztów oraz zasobów kadrowych i majątkowych? W odpowiedzi proszę wymienić te 

działania, przedstawić ich harmonogram i zakres (wyprzedaż majątku, konsolidacja, zwolnienia pracowni-

ków, cięcia wynagrodzeń itd.). 

3. Czy udało się zahamować, a może i zmniejszyć, narastające zadłużenie spółki wynoszące po pierwszym 

półroczu 53,5 miliona zł? 

4. Jaki jest ostateczny wynik finansowy spółki za 2014 r.? Czy ten wynik finansowy zabezpiecza płynność 

finansową? 

5. Czy obecnie można już powiedzieć, że powiodło się wyprowadzenie firmy z krytycznej sytuacji oraz że 

spółka jest już zdolna do konkurowania na rynku? 

Ponadto proszę o opinię, czy ekonomicznie opłacalne jest dalsze współistnienie poszczególnych jednostek 

w ramach jednej skonsolidowanej spółki i dalsza wyprzedaż majątku zamiast, na przykład, wynajmu.  

Proszę także o nadesłanie informacji, jakie są państwa plany na 2015 r. co do wypłaty zaległych osłon dla 

zwalnianych pracowników oraz w zakresie świadczenia usług produkcyjno-budowlanych i dalszej optymali-

zacji wyników finansowych. 

Alicja Zając 




